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Reactie van het college op de algemene beschouwingen 2019 

 

Kennisnemen van 

De reactie van het college op de algemene beschouwingen 2019 

 

 

Inleiding 

Op 25 september jl. heeft het college de Programmabegroting 2019 – 2022 aangeboden ter 

beoordeling en vaststelling door de raad. In het voortraject zijn inwoners, bedrijven en verenigingen in 

de gelegenheid gesteld om hun ideeën en wensen voor deze begroting in te brengen. Als we het 

samen doen, worden onze keuzes alleen maar beter. Het college heeft alle wensen vanuit de 

organisatie en van inwoners (interne- en externe offertes) afgewogen, en daarbij rekening gehouden 

met de wettelijk verplichte ontwikkelingen. 

We zijn trots op deze financieel solide begroting die het mogelijk maakt om de wensen die er liggen te 

kunnen realiseren. Door het verbeterde financiële perspectief is er meer ruimte voor nieuwe 

investeringen. In deze programmabegroting is in totaal voor bijna € 5 miljoen aan nieuwe 
investeringen opgenomen. 

Met dank voor de positieve inbreng van de gemeenteraad op de programmabegroting via de algemene 

beschouwingen naar aanleiding van de begroting, geeft het college hierna haar reactie.  

Vol enthousiasme en voortvarend wil het College van burgemeester en wethouders aan de slag met het 

beleid dat in het coalitieprogramma 2018-2022 ‘Bruisend Uden: daar wil je zijn, daar wil je blijven!’ is 

afgesproken.   

 

Kernboodschap 

De reactie van het college op uw inbreng via de algemene beschouwingen op de Programmabegroting 

2019 ‘Een frisse gezonde start’. 
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Beste leden van de gemeenteraad,  

Als eerste willen we u natuurlijk danken voor uw algemene beschouwingen. Daarmee helpt u ons’: u 
bevestigt immers waar we de goede richting zijn ingeslagen, en doet ons beseffen waar het beter kan 

of waar het op dit moment aan ontbreekt. Uw suggesties nemen we zeker ter harte bij de betreffende 

thema’s. Het is goed te constateren dat uw beschouwingen, met daarin verwerkt een aantal vragen, 
constructief zijn en vaak positief zijn. Dat verheugt ons zeer.  

Onderstaand volgt per programma een inhoudelijke reactie van het college.  

 

Programma 1. Veiligheid 

 

De fractie van Gewoon Uden kunnen we met betrekking tot de bouw van een brandweerkazerne 

meedelen, dat de planontwikkeling gestart is met de intentie om het totale programma van politie en 

brandweer (lokale brandweerkazerne aangevuld met regionale steunfunctie) te realiseren op de locatie 

Schaapskooi. Op dat moment zouden beide plannen daar ook zeker passen. Vanwege de financiële 

problematiek bij de regionale brandweer en de discussie over veiligheidstaken hebben de plannen voor 

de brandweerkazerne vertraging opgelopen. Tijdens de planontwikkeling voor de brandweerkazerne 

bleek later dat door de veranderende wetgeving op het gebied van milieuhygiëne en veiligheid meer 

ruimte nodig was om de regionale steunfunctie te kunnen realiseren. Het beschikbare perceel werd 

hierdoor te klein. Gesprekken met IBN hebben helaas niet geleid tot een oplossing voor dit 

ruimteprobleem. Brandweer Brabant-Noord heeft vervolgens besloten geen regionale steunfunctie toe 

te voegen op deze plek. Voor de gemeente Uden betekent dit een financieel nadeel van 70.000 euro in 

die zin dat de grondkosten nu volledig voor rekening van de lokale kazerne komen, omdat er geen 

grond verkocht wordt aan de regionale brandweer. De fractie van VVD-Leefbaar Uden kunnen we 

meedelen dat nieuwe brandweerkazerne naar verwachting medio 2020 opgeleverd wordt. 

 

Met betrekking tot de veiligheidsmaatregelen bij de horeca, waarop de CDA-fractie ingaat, delen we 

mee dat in de APV nu regels vastgelegd zijn om beter grip te krijgen op ondermijning en veiligheid. Op 

grond van de APV wordt nu bijvoorbeeld een exploitatievergunningseis opgelegd aan droge 

horecaondernemingen. Dit is een basis om eventueel een Bibob-onderzoek te kunnen doen. 

Voorafgaande aan de APV-wijziging is hierover afstemming en overleg geweest met het horeca-

overleg, waarin een afvaardiging zit van horecaondernemers. Veiligheidsmaatregelen op het terrein van 

evenementen is maatwerk. Dit maatwerk wordt verleend door bespreking van de aanvragen van 

evenementenvergunningen met de betrokken organisatoren van de evenementen in de 

evenementencommissie (waarin diverse professionele vertegenwoordigers van adviesdiensten 

vertegenwoordigd zijn, zoals brandweer, GHOR, ODBN, politie) 

 

Zoals bekend is het nieuwe integrale veiligheidsplan inmiddels in commissieverband behandeld.  

De bevolking is betrokken, door consultatie van de gebiedsplatforms en een raadpleging van inwoners 

via sociale media. Onderwerpen en prioritering zijn opgehaald. De opbrengst van de consultatie is 

verwerkt in het IVP. Het IVP zal deze maand behandeld worden in de raad. In reactie op opmerkingen 

van de fractie van VVD-Leefbaar Uden delen we mee dat we, met betrekking tot de veiligheid in 

buurten/wijken, WhatsApp groepen gaan ondersteunen. Op dit moment is de gemeente bezig om de 

wijze van faciliteren van het plaatsen van WhatsApp borden uit te werken. 
 

De fractie van Uden Plus vraagt naar de bevoegdheden van de BOA’s. De BOA’s zijn in onze gemeente 
aangewezen voor alle taken in het Domein 1, zoals vermeld in de landelijke Beleidsregels 

Buitengewoon opsporingsambtenaar. Deze hier vermelde opsporende bevoegdheden zijn in de 
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landelijke Beleidsregels limitatief opgesomd. In brede zin kan de BOA opsporende bevoegdheden 

aanwenden die bijdragen aan de verbetering van de leefbaarheid. Daarnaast zijn onze BOA’s 
aangewezen als toezichthouder op een aantal terreinen. Zo houden ze bijvoorbeeld toezicht op de 

Drank- en horecawet en het Besluit Registratie Persoonsgegevens (adrescontroles). De bevoegdheden 

om deze boa’s toezichthoudende taken te geven, is een keuze van de gemeente (dus niet verplicht). 

Ook deze toezichthoudende taken zijn zaken die bijdragen aan een ordelijke en leefbare samenleving. 

Voor het opsporen van milieudelicten op het terrein van milieu, fauna en natuur kán een gemeente er 

ook voor kiezen om BOA’s aan te wijzen in het zogenoemde Domein 2 van de landelijke Beleidsregels. 
De gemeente Uden werkt op dit terrein samen met de ODBN via de organisatie Samen Sterk in Brabant, 

die Domein 2-‘BOA’s in dienst heeft en ook op het grondgebied van de gemeente Uden actief zijn. Het 

is overigens niet mogelijk aan één BOA zowel bevoegdheden in Domein 1 als in Domein 2 toe te 

kennen. De bestaande werkwijze is het meest efficiënt, omdat voor ‘Domein 2-werk’ geen volledige 
dagtaak voor een Udense BOA is weggelegd. BOA’s moeten inderdaad, zoals Jong Uden dat uitdrukt, 
niet alleen handhavers maar ook sfeerbeheerders zijn. Daarin wordt geïnvesteerd. In deze begroting 

wordt geld vrij gemaakt om het aantal met één uit te breiden. De fractie van Uden Plus kunnen we 

meedelen dat ook de BOA’s wijkgericht werken en onderdeel uitmaken van de buurtnetwerken. Vanuit 
hun professie zijn zij altijd aanspreekbaar, en bereid mee te denken over initiatieven die bijdragen aan 

de verbetering van de veiligheid en leefbaarheid van de buurten. De fractie van VVD-Leefbaar Uden 

kunnen we in dit kader meedelen dat de BOA’s in hun surveillancerondes ook regelmatig contact 
hebben met de jongeren op straat. Zij schakelen daarbij indien nodig met andere partijen, bijvoorbeeld 

de wijkagent. In het eerste halfjaar van 2019 volgt een deel van de wijkboa’s een cursus jeugdboa, om 
extra kennis en vaardigheden op dit terrein te vergaren. Wijkagenten kennen de jeugd in hun wijk en 

zijn actief in het gemeentelijke jeugdsignaleringsoverleg, waar ook op casusniveau jeugd wordt 

besproken. Leerplicht en jongerenwerk, ONS welzijn (BJG) en Novadic Kentron zijn de andere 

deelnemers. De jeugdgroepen zijn goed in beeld en de partijen houden elkaar van de ontwikkelingen 

op de hoogte. In zijn algemeenheid is overigens een afname van ‘hanggroepen’ te constateren. De 
indruk bestaat (ook landelijk) dat de jeugdproblemen deels veranderen als gevolg van individualisering.  

 

De fracties van VVD-Leefbaar Uden en van Jong Uden gaan in op de aanpak van ondermijnende 

criminaliteit. Ook wij moeten investeren om de ondermijnende criminaliteit tegen te gaan. 

Ondermijnende criminaliteit is een groot maatschappelijk probleem en is zichtbaar en onzichtbaar 

aanwezig in onze wijken, dorpen en het buitengebied. Door de aanpak van deze problematiek komen 

steeds meer zaken aan het licht. Samenwerking en integraliteit zijn hierbij van eminent belang. Er is 

met alle partners (gemeenten, politie, OM, belastingdienst, RIEC, Taskforce Brabant-Zeeland, 

Actiecentrum, Omgevingsdienst) een structuur opgebouwd, waardoor cases kunnen worden opgepakt. 

In elk basisteam (ook in Maas en Leijgraaf) is een fulltime basisteamprogrammaleider actief die de 

aanpak op lokaal niveau aanjaagt; Er zijn trainingen awareness gegeven aan honderden medewerkers 

van gemeenten en er is beleid vastgesteld (o.a. inzake Bibob en APV-artikelen). Zoals bekend worden 

ook in de gemeente Uden consequent panden gesloten na het aantreffen van een hennepkwekerij of 

een drugslab. De aanpak van cybercriminaliteit staat nog in de kinderschoenen, maar krijgt de 

komende jaren topprioriteit. Het belang daarvan is al onderkend en de aanpak wordt regionaal 

georganiseerd op het niveau van Oost-Brabant. 

 

 

Programma 2. Verkeer en vervoer 

 

Mobiliteit 

De ontsluiting, evenals de bereikbaarheid van Uden, zijn van groot belang voor de toekomst van onze 

gemeente. Het is niet voor niets dat we dit thema zo prominent hebben opgenomen in het 

coalitieprogramma. Het is tenslotte een feit dat het wegennet voller en voller wordt. De bereikbaarheid 
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en (het omgekeerde) de ontsluiting van Uden staan zichtbaar onder druk. Op allerlei fronten zijn we 

bezig om hieraan te werken. De meeste door u gestelde vragen gaan over de N264 en de N605, 

evenals over de doorstroming op de A50. Bij de verdere uitwerking van de N264-kruisingen met 

gemeentelijke wegen, zullen we u als gemeenteraad betrekken. Dit hebben wij u al eerder toegezegd. 

De omklap van de N605 wordt momenteel nader onderzocht. In dat proces krijgt u als gemeenteraad 

uiteraard ook een plek. We snappen uw vragen en willen benadrukken dat we in dit proces zij aan zij 

staan; we hebben een gezamenlijk belang. 

Sinds enige maanden hebben we als gemeente Uden ook meer nadruk gelegd op de doorstroming op 

de A50. De doorstroming op de N264 is immers minder effectief als het verkeer vervolgens vast staat 

op de A50. Het wegvak tussen Paalgraven en Veghel komt meer en meer (en in kleine stapjes) op de 

radar van provincie en de rijksoverheid. Uiteindelijk moet dit leiden tot een aanpak op de A50 die de 

doorstroming verbetert. Deze lobby gaat de komende tijd meer aandacht vragen en zal in groter 

regionaal verband opgepakt worden.  

Vermeldenswaardig is de vernieuwde busverbinding met Nijmegen. Die wordt een HOV-verbinding met 

ingang van het nieuwe jaar. De functionaliteit van HOV gaat hand in hand met de bereikbaarheid / 

ontsluiting van Uden en krijgt daarmee in dit kader de benodigde aandacht.  

Ook de ov-verbinding met het treinstation van Oss krijgt de komende periode extra aandacht. In dit 

perspectief zullen we ook de mogelijkheden van snellere verbindingen, zoals een lightrail, bekijken.  

Een ander facet van mobiliteit is om mensen te stimuleren vaker de fiets te gaan gebruiken in plaats 

van de auto. Zo hebben we het afgelopen jaar afspraken gemaakt met de provincie Noord-Brabant over 

snelfietsroutes naar Bernheze en Veghel die gerealiseerd gaan worden. Ook binnen onze gemeente 

wordt een aantal projecten gerealiseerd (conform het Gemeentelijk Verkeers- en Vervoersplan) om het 

fietsgebruik verder te faciliteren.  

 

 

Programma 3. Economie 

 

JSF 

De fractie van Gewoon Uden maakt opmerkingen over het budget dat aangewend is voor onderzoek 

naar economische voordelen van de komst van de JSF. Dit onderzoek heeft plaats gevonden in 

opdracht van de gemeenteraad. Wij begrijpen dat de fractie teleurgesteld is in de uitkomsten van het 

onderzoek. Wij hadden ook graag andere resultaten gezien, maar we zijn het oneens met de fractie dat 

hier sprake is van “weggegooid geld”. Naar aanleiding van het gedane onderzoek hebben we een 
samenwerking met de Taskforce F35 van het Ministerie van Economische Zaken en Klimaat. We 

bekijken de mogelijkheden voor kansen op gebied van duurzaamheid/impactneutraal in relatie tot de 

komst van de F35. Het Ministerie is op die manier ook betrokken bij Agro As de Peel.  

Het onderzoek als zodanig is inmiddels afgerond, het restant budget van 17.000 euro is teruggevloeid 

naar de algemene middelen. Het is een gegeven dat in een brede regio geen defensie gerelateerde 

industrie aanwezig is, die voldoet aan de criteria voor JSF-orders, maar we blijven, samen met 

provincie en ministeries van EZK en Defensie, alert op kansen, die zich voor zouden kunnen doen.  

 

Centrumvisie 

In antwoord op de vragen van de fracties van het CDA, VVD-Leefbaar Uden en D66 over de 

centrumvisie, delen wij u mee dat deze visie momenteel in voorbereiding is. In de komende maanden 

zal een uitvraag worden gedaan bij een aantal bureaus. Op basis van hun inschrijving wordt één van 

deze bureaus de opdracht gegund om met de gemeente, inwoners, ondernemers, bezoekers en andere 

marktpartijen gezamenlijk de visie vorm te geven. Vanuit het college is het een voorwaarde dat de 

verschillende stakeholders worden meegenomen bij het opstellen van de centrumvisie. Zoals de fractie 

van D66 voorstelt, zal er uiteraard gekeken worden naar trends en ontwikkelingen in vergelijkbare 

centra. Het gebied rondom het huidige politiebureau en brandweerkazerne, evenals Kastanjeweg-Oost 
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en het Mondriaanplein waaraan de fracties van het CDA, D66, VVD-Leefbaar Uden en Jong Uden 

refereren, worden meegenomen in de centrumvisie. 

Afhankelijk van het proces is de inschatting dat de centrumvisie circa over een jaar gereed is. Indien er 

voor de uitvoering van de ontwikkelde centrumvisie extra middelen nodig zijn, als gesteld door de 

fractie van het CDA, zullen wij hierover te zijner tijd een integrale afweging moeten maken en indien 

noodzakelijk ter besluitvorming aan de raad voorleggen. 

 

 

Wij zijn het eens met de fractie van Uden Plus dat het winkelcentrum aantrekkelijk dient te zijn voor 

het Udense winkelend publiek en voor mensen uit de regio. De gemeente gaat in 2019 samen met de 

ondernemersvereniging uit het centrum een stichting centrummanagement oprichten. De ambitie en 

activiteiten worden gezamenlijk bepaald. Doel is een bruisend en economisch sterk functionerend 

centrum. 

 

Duurzaamheid  

De fractie van Uden Plus kunnen wij meedelen dat er veel gebeurt op gebied van duurzaamheid en 

innovatie bij het Udense bedrijfsleven. Er zijn diverse voorbeelden van bedrijven die afval/reststromen 

gebruiken voor het productieproces, of die juist sterk inzetten op het gebruik van natuurlijke 

grondstoffen (biobased economy). Ook zijn er diverse bedrijven die robotisering vergaand in het 

productieproces hebben geïmplementeerd. Daarnaast zijn er bedrijven die de hoogste duurzaamheid 

(BREEAM) certificering hebben op hun pand. Op gebied van pr is het bedrijfsleven betrokken bij het 

platform citymarketing. Daar wordt gezamenlijk nagedacht over de promotie van Uden. In de 

economische visie gaat aandacht besteed worden aan wat Uden op gebied van bedrijvigheid/innovatie 

te bieden heeft. 

 

Economische visie 

Met betrekking tot de stand van zaken van de economische visie, kunnen wij de fractie van het CDA 

meedelen dat wij eerst zullen starten met de centrumvisie omdat het centrum hoge prioriteit heeft. De 

economische visie volgt daarna. Wij gaan daar het bedrijfsleven direct bij betrekken, de manier waarop 

is nog niet uitgewerkt. Wel is het al onderwerp van gesprek met UOV De Kring. Het Udens 

georganiseerd bedrijfsleven is ook al bezig met het intensiveren van de contacten met het bedrijfsleven 

uit Landerd, met het oog op de mogelijke fusie. In antwoord op de vraag van de fractie van D66 delen 

wij mee dat bij het opstellen van de economische visie een bureau zal worden ingeschakeld, waarbij 

nieuwe ontwikkelingen en kansen voor het Udense bedrijfsleven onderwerp van gesprek zijn. Ook 

betrekken we de ondernemers bij het opstellen van de economische visie.  

 

Arbeidsmarkt 

De fractie van Uden Plus heeft een aantal voorstellen gedaan om mensen die thuiszitten, maar graag 

willen (door)werken, deel te laten nemen op de arbeidsmarkt. In reactie hierop kunnen wij meedelen 

dat wij via SROI (Social Return On Investment) reeds werken met een inspanningsverplichting voor 

aanbieders. Daarnaast begeleiden wij, vanuit de participatiewet, personen uit de doelgroep actief naar 

betaald werk en zetten daarbij ook werkervaringsplekken in. De Participatiewet verplicht ons van 

rechtswege om mensen te begeleiden naar werk. Hierbij wordt rekening gehouden met persoonlijke 

omstandigheden voor ontheffing. Leeftijd mag vanuit de wet geen op zichzelf staande reden zijn om 

ontheffing te krijgen van de sollicitatieverplichting. Tot slot delen wij de mening van de fractie van 

Uden Plus, dat de zorg een grote verschaffer van werkgelegenheid is binnen de gemeente. Wij 

begeleiden dan ook Udenaren die onder de Participatiewet vallen, naar functies binnen de zorg.  
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Programma 4. Onderwijs 

 

Onderwijs 

In reactie op de suggestie van de fractie van Uden Plus om hoger beroepsonderwijs te interesseren zich 

in Uden te vestigen en deze de benodigde faciliteiten te bieden, delen wij u mede dat bekostiging van 

huisvesting van onderwijsinstellingen in het middelbaar beroepsonderwijs en hoger onderwijs en de 

inrichting van deze onderwijsvormen niet onder de bevoegdheden van gemeenten vallen. Die 

bevoegdheden berusten bij het Rijk. De inrichting van het onderwijs, inclusief de keuze of concentratie 

van onderwijslocaties, op grond van de daarvoor geldende wettelijke regelingen, ligt bij de besturen 

van de onderwijsinstellingen.  

Voor wat betreft de positie van het beroepsonderwijs raken de belangen van onderwijs, ondernemers 

en overheid elkaar voornamelijk in de regionale programma’s voor arbeid (arbeidsmarktregio) en 
werkgelegenheid (economisch beleid). Het is zaak om als gemeente (inter)actief op dit regionale 

netwerk in te voegen en daarin posities in te nemen. Daarnaast zijn ook lokaal onderwijsinstellingen, 

ondernemers en de gemeente gebaat bij het opbouwen en onderhouden van een vergelijkbaar netwerk. 

Rondom deze verbindingen van het lokale en het regionale netwerk organiseren wij momenteel het 

proces voor het uitwerken van de motie van maart, waaraan door de fractie van Jong Uden wordt 

gerefereerd. Dat zal een ruime looptijd kennen, omdat het opbouwen van netwerken en het verwerven 

van een stevige positie daarin arbeidsintensief is, en inzet van tijd en specialisme vraagt. Momenteel is 

voor het uitvoeren van deze taak geen beleidskader opgesteld, noch heeft het binnen de reguliere 

programma’s van het arbeidsmarktbeleid en het economisch beleid al de daartoe noodzakelijke 
prioriteit kunnen vinden. Het nu ingezette proces van uitwerking van de motie beoogt aan deze 

beleidsvorming een kader te gaan bieden. Wij denken dat op enig moment een evenement/congres aan 

dit proces een doelgerichte impuls kan geven. Deze werkwijze biedt ons in elk geval de kans de 

komende jaren alert en doelgericht te blijven onderzoeken welke kansen daaruit voor Uden op 

opleidingsgebied zouden kunnen voortkomen.  

 

Wij gaan ervan uit dat de fractie van Uden Plus doelt op de aanvraag van de Maashorst School, waar de 

gemeenteraad onlangs ‘groen licht’ voor heeft gegeven. Een schoolbestuur heeft het wettelijk recht om 
een verzoek in te dienen voor het laten bekostigen van een nieuwe school. Het verzoek van de 

Maashorst School is conform criteria in de Wet op het primair onderwijs beoordeeld door een 

onafhankelijk bureau op basis van objectieve criteria, zoals leerlingenprognoses en 

belangstellingspercentage. Na besluitvorming door de minister krijgt de Maashorst School vanaf 

schooljaar 2019-2020 vijf jaar de tijd om de stichtingsnorm van 200 leerlingen te halen en daarna 

voor 15 jaar te behouden. 

 

Naast de Verordening Voorzieningen huisvesting onderwijs geldt voor onderwijshuisvesting het 

Integraal Huisvestingsplan (IHP) als richtinggevend ambitiedocument, voor nieuwbouw, uitbreiding en 

of levensduur verlengende renovatie. In reactie op het gevraagde onderzoek van de fractie van Uden 

Plus met betrekking tot de nieuwbouw van scholen in gebeid Oost, delen wij u mede dat 

leerlingenprognoses van wezenlijk belang zijn. Het aantal leerlingen is bepalend voor de omvang van 

een nieuw schoolgebouw/IKC. Door het gespecialiseerde bureau Pronexus worden elke twee jaar 

nieuwe prognoses opgesteld met een doorkijk van minimaal 20 jaar, op basis van gegevens van het 

ministerie/DUO, leeftijdsopbouwstatistiek, geboorten, woningvoorraadgegevens en 

woningbouwplanning. De realisatie van nieuwbouw gaat altijd in overleg met betrokken partijen, al 

gaat de gemeente niet over openingstijden van een school of kinderopvang. 

 

Zoals de fractie van Uden Plus terecht stelt zijn wij de mogelijkheden aan het onderzoeken om 

alfabetiseringsonderwijs op te laten zetten en verzorgen door gekwalificeerde leerkrachten. De 

suggestie van de fractie van UdenPlus om bij dit traject na te gaan of mensen met een afstand tot de 
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arbeidsmarkt opgeleid kunnen worden en hierbij een rol kunnen vervullen, wordt binnen het 

onderzoek meegenomen.  

 

In reactie op de opmerkingen van de fractie van de PvdA die betrekking hebben op de kansen voor VSO 

leerlingen op de arbeidsmarkt, kunnen wij meedelen dat twee arbeidsconsulenten zich bezig houden 

met VSO-leerlingen. Zij zijn aanwezig bij de uitstroomgesprekken, waarin wordt bekeken of de 

leerlingen naar een vervolgopleiding, regulier werk of een dagbestedingsplek kunnen. Om 

ondernemers te stimuleren deze jongeren in dienst te nemen, hebben wij in de ‘Beleidsregels Re-

integratie Participatiewet c.a. 2017’ opgenomen, dat werknemers die voornemens zijn een kwetsbare 

jongere in dienst te nemen, in aanmerking komen voor loonkostensubsidie.  

Kwetsbare jongeren zijn jongeren tussen 16 en 23 jaar, die niet in staat zijn om een startkwalificatie te 

behalen. Zij stromen uit naar arbeid vanuit VSO, PRO, VMBO, entreeonderwijs en uitval MBO niveau 2. 

Dit betekent dat als een dergelijke jongere een lagere loonwaarde heeft, de werkgever voor deze lagere 

loonwaarde in de vorm van loonkostensubsidie wordt gecompenseerd. 

 

Wij zien geen taak voor de gemeente voor het (extra) inzetten van vakleerkrachten op het gebied van 

zowel toneel- en muziekonderwijs als bewegingsonderwijs, waar de fractie van D66 aandacht voor 

vraagt. Dit is een taak van het schoolbestuur zelf. Wij faciliteren wel de huisvesting voor sport en 

muziek.  

 

Wij zijn zeer blij met de ontwikkeling van de twee nieuwe scholen in Germenzeel, de Palster en de 

Camelot. De fractie van de SP stelt vragen over de tijdelijke huisvesting. De tijdelijke 

onderwijshuisvesting zoals nu voorgesteld, is in goed overleg met de schoolbesturen tot stand 

gekomen. We hanteren hierbij het uitgangspunt uit het Integraal Huisvestingsplan (IHP) om tijdelijk 

gebruik te maken van leegstand in huidige schoolgebouwen, in plaats van geld uit te geven aan 

noodunits. Voordelen van leegstaande schoolgebouwen zijn: 

- de reeds bestaande inrichting, gericht op basisonderwijs;  

- het klimaat in noodunits laat vaak te wensen over (koud in de winter, warm in de zomer). 

In goed overleg met de schoolbesturen hebben we besloten om de leerlingen van De Palster tijdelijk 

naar De Tandem te laten gaan, en de leerlingen van Camelot tijdelijk naar De Meent. De scholen 

hebben ouders hierover geïnformeerd. Wij beseffen dat de periode van nieuwbouw en de tijdelijke 

huisvesting om aanpassing van ouders en leerlingen vraagt, maar willen aangeven dat het om een 

tijdelijke situatie gaat. 

 

 

 

Programma 5. Sport, cultuur en recreatie 

 

Sport 

Sport en beweging zijn erg belangrijk, voor jong en oud. Dit onderschrijft u als volledige raad. Het 

moet voor alle inwoners van Uden, Volkel en Odiliapeel mogelijk zijn om te kunnen sporten en/of te 

bewegen. De gratis introductielessen voor de jeugd aangeboden door Sjors Sportief zijn al jaren een 

groot succes. In reactie op een vraag van Jong Uden kunnen wij meedelen dat wij graag willen 

faciliteren dat alle leeftijdsgroepen, dus niet alleen de jeugd, via gratis introductielessen kennis kunnen 

maken met diverse sporten en bewegingsmogelijkheden. Het streven is om een werkwijze à la Sjors 

Sportief breder in te gaan zetten. Middels een platform waarop verenigingen ook gratis 

introductielessen voor volwassenen kunnen aanbieden. Daarvoor is een offerte ingediend in deze 

begroting. 
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In reactie op de vragen van UdenPlus, D66, VVD-Leefbaar Uden en de SP, kunnen we meedelen dat we 

dit najaar starten met het ontwikkelen van de nieuwe sport- en beweegvisie. Om te komen tot een 

breed gedragen visie, gaan we hierin samen optrekken met sportverenigingen, individuele sporters, 

onderwijs en maatschappelijke instellingen. Het streven is om het nieuwe beleid in de zomer van 2019 

gereed te hebben en aan u als raad voor te leggen.  

 

Een goed doordacht en evenwichtig subsidie- en tariefstelsel, voor zowel binnen- als  

buitensportaccommodaties, zal een belangrijk onderdeel zijn van de sport- en beweegvisie. Dat geldt 

ook voor ’inclusief sporten’, waarbij het uitgangspunt is dat factoren zoals leeftijd of een lichamelijke 

of geestelijke beperking geen belemmering moeten zijn. De mogelijkheid van sporten en bewegen in 

de openbare ruimte is eveneens een aandachtspunt in deze visie.  

UdenPlus verwoordt het goed dat interesse in sport en bewegen niet ophoudt bij een bepaalde leeftijd, 

maar dat de behoefte en eisen aan sporten en bewegen veranderen naarmate de leeftijd toeneemt. 

 

Bij het opstellen van de visie worden tevens de vraagstukken rondom het zwemwaterbeleid 

meegenomen. Terecht dat de fractie van SP de situatie bij Zeester-Meerval apart vermeldt in haar 

beschouwing. 

Inmiddels is er een goede en betaalbare oplossing gevonden voor de huisvesting van V&K. 

 

Cultuur 

Wij hebben in Uden een rijk aanbod aan kunst en cultuur, alleen is dit niet altijd zichtbaar voor 

inwoners en bezoekers. Het is wel belangrijk dat we dit met zijn allen meer gaan uitdragen. 

Daarom zijn er voor het uitvoeren van culturele activiteiten diverse subsidiemogelijkheden, zoals het 

Cultuurfonds, waarmee we culturele initiatieven een warm hart toe dragen. Cultuurmakers maken veel 

gebruik van het Cultuurfonds; de activiteiten zijn zeer innovatief en worden ondersteund door 

meerdere organisaties en verenigingen.  

 

UdenPlus en PvdA geven in hun beschouwingen aan dat ook zij een volksculturele fonds belangrijk 

vinden. We hebben goed kennis genomen van de bezwaren die op allerlei manieren zijn geuit. Dit heeft 

ertoe geleid dat wij zullen garanderen dat de volksculturele activiteiten die in 2018 plaats vonden, ook 

in 2019 kunnen plaatsvinden, zonder nadelige gevolgen. We zullen hiervoor budget beschikbaar 

stellen. Met het oog op de periode na 2019 zullen we met Markant en de culturele instellingen in 

gesprek gaan en daarbij zoeken naar een passende oplossing waarbij het door de fracties voorgestelde 

volksculturele fonds een optie is. Uitgangspunt is dat het bedrag dat nu niet aan Markant wordt 

uitgekeerd het maximum is.  

 

De fractie van UdenPlus kunnen we meedelen dat met Kunst&Co en de bibliotheek voor 2019 

prestatieafspraken worden gemaakt. Hiermee leggen we de werkzaamheden en resultaten m.b.t. 

cultuureducatie vast. De afspraken hebben betrekking op het creatieve aanbod, de kwaliteit van het 

aanbod en de maatschappelijke functie. 

In het betreffende subsidiejaar dienen de bibliotheek en Kunst&Co zich aan de afspraken te houden en 

zich over dat jaar te verantwoorden. 

 

Het MRK is zeker een van de Udense parels zoals D’66 en SP aangeven. Wij zijn van mening dat het 

MRK een geweldige weg is ingeslagen, ook met de door hun geïnitieerde crowdfunding actie. Het is 

een museum waar Udenaren echt trots op kunnen zijn.  

Met de voorgestelde maatregel om de bezuiniging met twee jaar uit te stellen, ondersteunen wij het 

MRK. Het museum moet nog twee jaar de kans krijgen om diverse zaken goed te organiseren, voordat 

zij echt op eigen benen kan staan.  
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DTV 

De fractie van Jong Uden geeft aan dat zij een financiële impuls noodzakelijk vindt om DTV in staat te 

stellen een lokaal aantrekkelijk media aanbod te brengen. Door DTV is inderdaad een aanzienlijk groter 

bedrag gevraagd dan de gemeenteraad recent heeft toegekend. DTV heeft de raad drie scenario’s 
gepresenteerd. Het recent door de raad toegekende bedrag van € 50.000 is het voor 2018 door DTV 
gevraagde bedrag om het tekort te dichten. Het voorstel voor 2019 is daarop gebaseerd. Ons college is 

van mening dat dit bedrag een stevige impuls is voor de toekomst. Wanneer de raad met het voorstel 

akkoord gaat, verdriedubbelt de totale bijdrage aan de lokale omroep (in voorgaande jaren Skyline), 

zonder dat overigens gegevens beschikbaar zijn over kijk- en luisterdichtheid en waardering van en 

behoefte aan programma’s van een lokale omroep.  
 

De gemeente Uden staat voor een bruisend Uden, waaraan evenementen een belangrijke bijdrage 

leveren. Waar mogelijk wordt aan nieuwe evenementen meegewerkt. Bestaande evenementen worden 

in het jaarlijkse vergunningverleningsproces zo goed mogelijk geholpen. Bij grotere evenementen 

gebeurt dit via de multidisciplinaire evenementencommissie. De afstemming/planning van de 

evenementen wordt ook in de evenementencommissie meegenomen, de evenementen worden vermeld 

op een evenementenkalender, zodat (nieuwe) initiatiefnemers met hun planning hiermee rekening 

kunnen houden. Daarmee komen we al tegemoet aan de suggestie van fractie van VVD-Leefbaar Uden. 

 

De fracties van Jong Uden en het CDA vragen naar de stand van zaken met betrekking tot het nieuw te 

ontwikkelen evenemententerrein in het buitengebied. Wij kunnen u meedelen dat er nu een interne 

notitie wordt voorbereid, met alle aspecten en vragen die van belang zijn om te komen tot een te 

ontwikkelen evenemententerrein voor het buitengebied, afgestemd met de recreatie en horeca  De nota 

van uitgangspunten met openstaande vragen om te komen tot een locatiekeuze worden in het eerste 

kwartaal van 2019 aan de raad voorgelegd.  

 

Maashorst 

De Maashorst is een prachtig natuurgebied in het buitengebied van Uden. Samen met mede-eigenaren 

Oss, Landerd en Bernheze en partners zoals Staatsbosbeheer zetten we ons ervoor in om dit gebied 

nog mooier te maken dan het al is. Deze ontwikkelingen worden uitgevoerd in het kader van 

‘Landschappen van Allure’. Ook de provincie is daarbij een belangrijke partner.  
De Maashorst is tevens een gebied waar verschillende gebruikerspartijen verschillende belangen 

hebben. Om die reden hebben we in 2016 besloten om een geplande evaluatie van het Ibep 

(Inrichtings- en beheerplan) naar voren te halen. De resultaten van deze evaluatie zijn in 2017 naar de 

gemeenteraden gecommuniceerd. De belangrijkste conclusies ervan hadden betrekking op het 

uniformeren van beleid van de vier eigenaren (bijv. evenementenbeleid) en op het beter organiseren 

van de regie. Op dit moment wordt hier hard aan gewerkt. Er is een kwartiermaker aangesteld en de 

betrokken wethouders, evenals overige stakeholders, worden nadrukkelijk betrokken. Onlangs hebben 

we nog een interessante avond georganiseerd over de recreatievisie. Medio volgend jaar zal er een 

advies komen over de aangepaste organisatiestructuur. 

Ook de wisenten zijn regelmatig onderwerp van gesprek geweest. Medio 2020 vindt definitieve 

besluitvorming plaats over de begrazing met wisenten.  

 

 

Programma 6. Sociaal domein 

 

Jeugdzorg 

De door de fractie van de PvdA geuite financiële zorgen binnen de jeugdzorg onderschrijven wij. 

Regionaal is daarom o.a. het transformatieproject opgestart met als doel op termijn de Jeugdwet uit te 
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voeren binnen de budgetten welke door het Rijk beschikbaar worden gesteld. Daarnaast is recentelijk 

de uitvoeringsorganisatie geëvalueerd. Op 4 oktober jl. hebben wij in de raadscommissie 

Samenlevering en Bestuur een presentatie over de inkoop Jeugd 2020 gegeven. De knoppen waar Uden 

nu aan draait zijn: beleid (lokaal en regionaal), de toegang (incl. huisarts), onderzoek naar de inrichting 

van de inkoop van de specialistische jeugdzorg (lokaal en regionaal), het bekostigingsmodel, de 

organisatiestructuur regionaal jeugdbeleid en de aansturing van de regionale inkooporganisatie.  

Tussen de VNG en de vakdepartementen is afgesproken dat de integreerbare onderdelen Sociaal 

Domein na overheveling de komende jaren in de algemene uitkering gevolgd kunnen blijven worden. 

De echte veranderingen komen pas in 2021. Dan wordt de verdeling voor het deel van het Sociaal 

Domein in, alsook het andere deel van de algemene uitkering herzien. In de meicirculaire 2020 zal 

deze grote verandering vorm krijgen. Het College zal dan ook met voorstellen over deze veranderingen 

komen. Voor zover dat nu al mogelijk is, en rekening houdend met eerdere besluitvorming van de 

raad, heeft het college hier al op geanticipeerd. Wij verwijzen u hier naar de ontwikkelingen als 

opgenomen in de Programmabegroting 2019 in het programma bedrijfsvoering – Gemeentefonds. 

 

Voorts hebben wij al verteld dat er vorig jaar een projectplan transformatie jeugdhulp is vastgesteld. 

Dit plan bevat diverse voorstellen voor het door ontwikkelen van een zorglandschap waarin het 

perspectief van ouders en jeugdigen leidend is, jeugdigen passende hulp ontvangen en waarbij thuis 

wonen het uitgangspunt is. Om een nieuw zorglandschap te realiseren, is het nodig dat aanbieders en 

gemeenten werken aan de opbouw van dit landschap, terwijl de huidige winkel open blijft. Om dit 

projectplan uit te voeren waren wij gebonden aan aanbestedingsregels, waardoor de realisatie van de 

plannen later van start kan gaan. Het projectplan is een regionaal plan maar effecten van een nieuw 

zorglandschap zullen in onze gemeente merkbaar zijn. Wij kunnen de fractie van D66 meedelen dat 

voor de transformatieopgaven vooralsnog voldoende middelen beschikbaar zijn. 

 

Zowel op lokaal als regionaal niveau doen wij er alles aan om de wachtlijsten in te jeugdzorg te 

verkorten, waartoe de fractie van D66 ook oproept. Met ONS welzijn hebben wij afspraken gemaakt 

over wachtlijsten en wachttijden. In augustus was er sprake van 4 personen op de aanmeldlijst. Met 

deze personen is al contact genomen. Om de wachtlijsten bij de gespecialiseerde jeugdhulpaanbieders 

te verkorten hebben wij voor de korte termijn afspraken gemaakt over meer- en maatwerk zodat 

kinderen die de hulp snel nodig hebben ook snel geholpen worden. Op dit moment zijn wij bezig met 

het opnieuw vormgeven van de inkoop jeugdhulp vanaf 2020. Het verkorten van de wachtlijsten is een 

van de uitgangspunten. 

 

Wij kunnen de fractie van VVD-Leefbaar Uden meedelen dat met de gecertificeerde instellingen is 

afgesproken dat deze instellingen ook gaan transformeren. Onder het motto de nieuwe 

Jeugdbescherming wordt eraan gewerkt om zorg dichtbij kinderen en gezinnen te organiseren, ook als 

er in een gezin vragen zijn rond veiligheid en bescherming. Dit vraagt dus om een intensieve 

samenwerking tussen de lokale toegang en de gecertificeerde instellingen. Wij zijn hierover in gesprek 

met de gecertificeerde instellingen en de partners die nu en in de toekomst de lokale toegang gaan 

vormgeven. 

 

De fractie van UdenPlus staat voor het concept Buurtzorg, waarbij een hoge mate van betrokkenheid 

van buurtbewoners voor de veiligheid en de leefbaarheid van hun buurt en voor het welzijn van de 

buurtgenoten centraal staan. UdenPlus is van mening dat de ontwikkeling van Buurtzorg een grotere 

slaagkans heeft om een ondersteunende rol vervullen dan zorg- en welzijnsinstanties, waarmee de 

gemeente een subsidierelatie onderhoudt. Het gaat dan om het instrueren van mantelzorgers en 

vrijwilligers, of het dienen als achterwacht in geval deskundigheden van de buurtgenoten 

tekortschieten. In de subsidiegrondslagen of voorwaarden voor inkoop van zorg moet de gemeente 

opnemen dat deze instanties deze rol vervullen We zetten als gemeente vol in op gebiedsgericht 

https://programmabegroting2019.uden.nl/programmas/9-bedrijfsvoering/gemeentefonds/
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werken en het benutten van informele netwerken, hiermee willen we de betrokkenheid van 

buurtbewoners inderdaad inzetten in hun eigen buurten. 

De fractie van de PvdA stelt dat binnen het sociaal domein de burger te maken heeft met de 

Participatiewet, de WMO en de Jeugdwet. Drie verschillende afdelingen, drie verschillende 

verordeningen. Dit moet en kan anders volgens de PvdA. De betreffende wetgeving wordt in Uden door 

één afdeling Maatschappelijke dienstverlening uitgevoerd waarbij het gehele proces van beleid tot 

uitvoering integraal wordt aangepakt. Omdat elke wetgeving een eigen specifieke grondslag kent is 

sprake van eigen verordeningen. Waar mogelijk wordt samenhang met andere beleidsterreinen 

aangebracht.  

 

De fractie D66 stelt dat participeren in de Udense gemeenschap betekent dat mensen met een afstand 

tot het alledaagse maatschappelijk gebeuren (werk, onderwijs, sport, cultuur e.d.)  gestimuleerd 

moeten worden om mee te kunnen doen en om er bij te horen. 

D66 Uden is van mening dat de gemeente extra budget moet inzetten om deze mensen op een 

positieve wijze te activeren. Door het College is recent de visie ‘netwerk van voorzieningen’ 
vastgesteld, waarmee we de inwoners van Uden de kans geven om optimaal te kunnen participeren aan 

de Udense samenleving. Deze visie ziet voornamelijk op zorg, arbeidsparticipatie en welzijn. De fractie 

van de SP vraagt in hoeverre zijn de projecten die in de paragraaf Arbeidsparticipatie staan 

daadwerkelijk loonvormend? De pilot activering mensen met een indicatieve loonwaarde tussen 0-40%, 

het wijkontwikkelbedrijf en de pilot fietsenstallingen, kinderboerderij als re-integratieproject zijn niet 

loonvormend. Deze projecten zijn bedoeld om mensen met een (grote) afstand tot de arbeidsmarkt 

hun basis werknemersvaardigheden te laten ontwikkelen en kunnen dus wel een opstap zijn naar een 

loonvormende baan. 

Overigens maken deze projecten deel uit van de reeds door het College vastgestelde visie ‘netwerk van 
voorzieningen’. Afhankelijk van de uitwerking van deze visie kan het zijn dat deze projecten op een 

andere manier ingezet gaan worden. VVD-Leefbaar Uden wil graag dat de betrokkenheid bij elkaar in 

de wijken toeneemt. En in hoeverre kan met ondernemerschap de inclusieve maatschappij goed vorm 

gegeven worden. Via het initiatief ‘Ujese Coöperatie’, dat nog ter besluitvorming moet worden 

voorgelegd, wordt getracht om het maximale te doen binnen de kaders van de wetten van het sociale 

domein. Voorgaande gebaseerd op het netwerk van voorzieningen. Nadere uitwerking zal een 

dynamisch proces voor de komende jaren inhouden met aandacht voor vernieuwing en 

ondernemerschap. 

 

De fractie van de PvdA heeft als vraag op het abonnementstarief WMO of wij als gemeente proactief 

gaan investeren? Of dat we reactief en indien nodig bij plussen vanuit de reserves als het gaat over de 

stijging van aantal aanvragen en toekenningen? De financiële effecten van de invoering van een 

abonnementstarief WMO (= nieuw beleid) zijn structureel van aard. Wanneer hiertoe wordt besloten zal 

dit structureel gedekt moeten worden. Wanneer de stijging van het aantal aanvragen en toekenningen 

structureel meer budget vraagt (bijvoorbeeld door de invoering van het abonnementstarief) zal of het 

beleid moeten worden aangepast of zal ook hier structurele dekking in de gemeentebegroting 

gevonden moeten worden. M.a.w. de gemeente zal bij nieuw beleid (de nieuwe verordening) altijd alle 

financiële effecten ervan in beeld brengen en dus proactief investeren. Reserves, zoals de reserve 

Sociaal Domein, kunnen alleen in geval van incidentele dekking worden ingezet. Bijvoorbeeld wanneer 

er in enig jaar incidenteel sprake is van een tekort op het Wmo budget. De reserve Sociaal Domein 

functioneert dan als een egalisatiereserve. 

 

Wij als College ondersteunen de oproep van de fractie van de PvdA, om de toegang tot goede 

mantelzorgondersteuning nog toegankelijker te maken, van harte. Wij blijven met welzijns- en 

zorginstellingen kijken hoe wij de toegankelijkheid van de mantelzorgondersteuning kunnen 
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verbeteren. Ook hier zal het netwerk van voorzieningen (huizen in de wijk en laagdrempelige 

dagbesteding) en wegwijzer tot hulp en ondersteuning moeten gaan bieden. 

 

De fractie van de PvdA stelt een vraag over de nieuwe strategie die de IBN heeft uitgewerkt om 

kwetsbare inwoners op de arbeidsmarkt richting werk te begeleiden, en hoe dit succes gecontinueerd 

kan worden. Momenteel loopt er tussen IBN en de 11 ‘IBN-gemeenten’ nog een partnership. Dit loopt 
nog tot en met 2020. Daarna wordt in regionaal verband gekeken in welke vorm IBN nog een rol en 

positie krijgt, waarbij moet worden opgemerkt dat het belang van het naar werk begeleiden van 

kwetsbare inwoners voorop staat. 

 

In reactie op de vraag van het CDA met betrekking tot mantelzorghuisvesting in het buitengebied 

kunnen we u meedelen dat eerder  een wijkscan heeft plaatsgevonden binnen dorpen en buitengebied 

die het College goede inzichten geeft over de diverse situaties. De uitkomsten van deze wijkscan zijn 

onderkend en worden meegenomen in de beleidsvorming. 

De gemeente heeft een onderzoek gedaan om een beeld te krijgen van het voorzieningenniveau in de 

wijk om gelukkig oud te worden? De uitkomsten van het onderzoek zijn op meerdere niveaus visueel 

uitgewerkt. Daarnaast zijn de factsheets per wijk beschikbaar op onze website onder ‘Projecten’ zodat 
de informatie ook voor ketenpartners te raadplegen is. Zij zijn hierover geïnformeerd. Dit is de basis 

van de wijkscans, en de komende 4 jaar wordt gewerkt aan het verbeteren van die punten waarvan de 

wijken aangeven dat ze aandacht behoeven. Er wordt gewerkt vanuit betreffend onderzoek. 

 

Op de vraag van de fractie van de SP waar de resultaten van het armoedebestrijdingsplan blijven 

kunnen we meedelen dat per 1 januari 2018 is het nieuwe beleid van kracht gegaan en dat de 

resultaten over de periode tot en met het derde kwartaal nu bijeen worden gebracht, daarbij ook de 

cijfers van de mede uitvoerende externe partijen. In het vierde kwartaal 2018 zullen na evaluatie de 

uitkomsten worden gepresenteerd. Vanuit de cijfers die nu bekend zijn ziet het er goed uit en lijken de 

resultaten goed haalbaar. Het ingezette beleid oogt succesvol. 

 

De fractie D66 Uden vindt dat in 2019 gestart zou moeten worden (bv vanuit de Balans) met het 

beschikbaar stellen van een wijkbudget aan de bewoners voor hun woonomgeving. Dit zal de 

betrokkenheid van inwoners bij hun directe leefomgeving aanzienlijk vergroten. Het College is van 

mening dat dit te vroeg is; het gebiedsgericht werken is nog niet voldoende gevorderd om deze keuze 

te maken. Op termijn wordt niet uitgesloten dat gewerkt gaat worden met wijkbudgetten maar dat 

moet geen doel op zichzelf zijn. Een wijkbudget is maximaal een middel om een doel/doelen te 

bereiken. 

 

In ontmoetingsplein Germenzeel wordt een professionele keuken gerealiseerd die gezamenlijk gebruikt 

zal worden. 

 

Daar waar een groep mensen zelfbeheer in een Ontmoetingsplein wil vormgeven, ondersteunen we dit. 

Dit als antwoord op een vraag van D66. 

 

In reactie op de opmerking van het SP kunnen we meedelen dat we binnenkort starten met een 

gebruikersoverleg voor alle betrokkenen bij de nieuwbouw van de scholen, Ontmoetingsplein en 

sporthal. De architect sluit hier meerdere keren bij aan om de wensen en behoeften van de gebruikers 

te bespreken.  
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Programma 7. Volksgezondheid, milieu en duurzaamheid 

 

De fractie van Uden Plus heeft aangegeven voorstander te zijn van een jaarlijkse manifestatie op het 

gebied van ‘gezond leven’ waarbij particuliere Initiatieven op dit gebied op financiële steun van de 
gemeente moeten kunnen rekenen. Wij wijzen op de mogelijkheden binnen het Udenfonds. Voor 

nieuwe initiatieven heeft de Raad het Udenfonds in het leven geroepen; deze is nu bijna een jaar actief 

bezig om ideeën van burgers te faciliteren en te begeleiden. Het is aan bewoners van de gemeente om 

aan te geven wat ze zouden willen; juist vanuit ‘positieve gezondheid’ stimuleren wij de 
zelfwerkzaamheid van onze inwoners. 

 

Energietransitie en klimaatadaptie 

Het onderwerp duurzaamheid keert regelmatig terug in uw beschouwingen. Begrijpelijk en terecht. 

Vooral de aspecten ‘energietransitie’ en ‘klimaatadaptatie’ worden genoemd.  
In het coalitieakkoord wordt over beide wat gezegd. De onmiskenbaar ambitieuze doelstelling ‘Uden 
energieneutraal 2035’ is overeind gebleven. Om dit te behalen, zetten we in op twee sporen: besparing 
en opwekking. Voor beide zal gezocht moeten worden naar samenwerking. De gemeente alleen kan dit 

niet bewerkstelligen, en dat realiseren we ons heel goed. Iedereen moet meedoen. We zullen diverse 

initiatieven ontplooien, uiteenlopend van kleinschalige (hoe kunnen we de individuele inwoner helpen?) 

en faciliterende (zoals bij de aanvraag voor het zonnepark), tot vormen van samenwerking met lokale 

partners zoals AREA en SBBU en samenwerking op regionaal niveau met andere gemeentes en/of 

provincie. Als regio staan we namelijk ook gezamenlijk aan de lat als het gaat om de energietransitie. 

In 2019 al moeten wij een RES (Regionale Energie Strategie) aan uw raad voorleggen (vraagstelling: hoe 

komen we tot een gasloze en energie neutrale regio in 2050?). Ook moeten we in 2021 een 

warmteplan gereed hebben (vraagstelling: hoe ziet de energievoorziening per wijk er in de toekomst 

uit?).  

Deze puzzel zullen we samen met de inwoners, lokale partners en de regio (Agrifood Capital; kopgroep 

energietransitie) moeten leggen. Elk puzzelstukje is nodig om het plaatje compleet te maken. De 

transitie staat hoog op de agenda van de coalitie, en het is nodig deze voortvarend op te pakken. 

Communicatie met inwoners en alle andere betrokken partijen wordt hierin cruciaal. Niet alleen om 

initiatieven te initiëren, maar ook om de noodzaak en voortgang nadrukkelijk voor het voetlicht te 

krijgen. We zijn aan het onderzoeken hoe we die communicatie het beste kunnen aanpakken. 

De evaluatie van de duurzaamheidsagenda is in de afrondende fase en komt binnenkort naar de raad. 

Op de vraag van de fractie van Jong Uden over voorlichting op het gebied van milieu en duurzaamheid 

verwijzen wij naar de duurzaamheidsagenda 2015-2020. Hierin is het bewuster maken van Udenaren 

van het belang van duurzaamheid en energiebesparing opgenomen. Tevens wordt hierin de uitvoering 

van activiteiten inhoud gegeven, hetgeen een doorlopende activiteit betreft. 

 

Klimaatadaptatie wordt toegevoegd aan de duurzaamheidsagenda. Op dit moment wordt 

geïnventariseerd wat de stand van zaken is rondom klimaatadaptatie in Uden. De bevindingen van dat 

onderzoek zullen we doorvertalen naar concrete aanvullingen op de duurzaamheidsagenda. 

Vooralsnog staat het in beeld brengen van de huidige stand van zaken voorop. 

 

 

Programma 8. Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke ontwikkeling 

 

Woningbouw   

Woningbouw blijft onderwerp van gesprek. Dat is begrijpelijk, gezien de toegenomen marktvraag. Elke 

kern heeft haar eigen specifieke problemen, met bijbehorende aanpak. In Volkel blijkt het op dit 

moment moeilijk om woningbouw echt van de grond te krijgen. Er wordt hard aan gewerkt (bijv. 
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Niemeskant). We realiseren ons terdege dat er een inhaalslag gemaakt moet worden en doen daar alles 

aan!  

 

De vragen die in uw beschouwingen gesteld zijn over het thema ‘woningbouw’ zijn terug te voeren op 
een drietal hoofdonderwerpen: 

1) sociale woningbouw 

2) huur(-beleid) 

3) alternatieve woonvormen.  

Zoals u weet zijn de prestatieafspraken met AREA op dit moment onderwerp van gesprek. Een 

afvaardiging van de raad (raadswerkgroep AREA) is hier nauw bij betrokken. De prestatieafspraken voor 

2019 worden nadrukkelijk gerelateerd aan de monitoring van 2018 (met name wachttijden, aantal 

actieve woningzoekenden en realisatie aantal woningen). De thema’s sociale woningbouw en 
huurbeleid worden door de raadswerkgroep met AREA bediscussieerd.  

 

Voor sociale woningbouw zijn op dit moment diverse locaties in beeld die, qua voorbereiding, in een 

vergevorderd stadium zijn. Voor aanvullende locaties op de iets langere termijn gaan we gezamenlijk 

op zoek naar geschikte locaties. Kleinere, al dan niet collectieve, particuliere initiatieven zijn veelal niet 

op zoek naar uitleglocaties, maar naar inbreidingslocaties vanwege gewenst voorzieningenniveau. 

Zoals in het coalitieakkoord staat, kijken we (toch) ook binnen onze huidige locaties naar de 

mogelijkheden om nieuwe woonvormen te faciliteren.  

Het College herkent zich niet in de opmerking dat (aspirant-)huurders tegen elkaar worden opgezet. 

Area wijst het merendeel van haar woningen toe middels het zogenaamd aanbodmodel. 

Woningzoekenden kunnen dan zelf kiezen op welke woning ze wel/niet willen reageren. Vervolgens 

wordt de woning toegewezen aan die woningzoekende met de langste wachttijd. 

 

We zijn op dit moment ook bezig met een nieuwe woonvisie. Zoals eerder in deze raad toegezegd, 

zullen we alternatieve woonvormen daarbij meenemen, zoals woningen voor spoedzoekers en 

mantelzorgwoningen en tiny houses. Ook aan deze visie kan uw raad nadrukkelijk een bijdrage 

leveren. Al op 14 november vindt er een eerste avond plaats (‘avond van het vraagstuk’) waar u als raad 
voor bent uitgenodigd.  

 

De fractie van de SP stelt voor weer over te gaan naar actieve grondpolitiek, zeker waar het gaat om de 

sociale woningbouw en de woningbouw voor bepaalde doelgroepen, zoals ouderen (denk bijvoorbeeld 

aan een Knarrenhof). Volgens de SP moeten we er ook vanaf dat (aspirant-)huurders tegen elkaar 

worden opgezet bij de woningtoewijzing. Het antwoord dat we als College hierop geven, is dat met de 

vaststelling van de Nota Grondbeleid 2017 de Raad gekozen heeft voor facilitair grondbeleid. In het 

uiterste geval (wanneer een gewenste ontwikkeling door externe partijen niet lukt), is binnen het beleid 

ruimte om over te gaan tot actieve grondpolitiek of een mengvorm.  

 

 

Digitale ontsluiting buitengebied 

VVD-Leefbaar Uden en SP vragen wat de stand van zaken is met betrekking tot de digitale ontsluiting 

van het buitengebied. 

Op dit moment worden gesprekken gevoerd met verschillende marktpartijen. De inzet van deze 

gesprekken is gericht op het selecteren van een marktpartij. Vervolgens worden de randvoorwaarden 

en eisen van zowel de gemeente als de betreffende marktpartij afgestemd. 

 

In de vervolgfase wordt geïnventariseerd hoeveel huishoudens mee willen doen. Een belangrijke 

voorwaarde is dat meer dan 50% van de huishoudens mee willen doen. 
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Uiteraard is er aandacht voor de kosten, maar wij hebben daar nauwelijks invloed op. De kosten 

hangen ondermeer samen met aantal huishoudens dat mee wil doen, hoe meer mensen meedoen hoe 

lager de kosten per aansluiting zullen zijn.  

 

 

Programma 9. Bedrijfsvoering 

 

De basis is natuurlijk een gezonde financiële situatie in de gemeente Uden. Ons weerstandsvermogen 

is dusdanig dat mogelijke tegenvallers opgevangen kunnen worden. Dat is fijn werken natuurlijk. Dat 

heeft invloed op het te voeren beleid en daarmee ook op de te voeren discussies met u als raad. De 

financiën van Uden leiden op dit moment niet tot bezuinigingen. We kunnen ook in 2019 gepast 

investeren in nieuwe ontwikkelingen, zowel grote (bijv. ontmoetingsplein Oost) als relatief kleine (bijv. 

buitenfitness). Onze financiële situatie vraagt echter wel om bewuste keuzes. We kunnen het geld 

immers maar één keer uitgeven en het is zaak dat we die afweging keer op keer zo zorgvuldig mogelijk 

maken. Daarnaast zijn er nog ontwikkelingen, aangestuurd door het Rijk (zoals verwoord in het 

Interbestuurlijk Programma), waar we nog opvolging aan moeten geven, bijvoorbeeld op het gebied 

van duurzaamheid, sociale zekerheid, veiligheid en bereikbaarheid. 

 

Wij kunnen de fractie van UdenPlus meedelen dat de toegankelijkheid en veiligheid van het 

gemeentehuis aan de wettelijke eisen voldoet. Het rampenbestrijdingsplan voor de vliegbasis Volkel is 

op orde en door de Veilligheidsregio vastgesteld. Het plan wordt tweejaarlijks geactualiseerd.  
 

 

ICT-samenwerking 

Wij als College betreuren het niet doorgaan van de ICT-samenwerking BLOU. Wij zagen in BLOU een 

betere kans om de ICT goed te organiseren. Hierdoor was de continuïteit van de ICT dienstverlening 

groter, de kwaliteit beter en waren we beter in staat om de kosten te beheersen. 

Nu dat BLOU en LOU niet meer doorgaat vragen Jong Uden, Uden Plus en PvdA zich af wat de 

consequenties nu zijn voor Uden.  

Allereerst zal in 2019 de technische infrastructuur worden vervangen, dit in afstemming met de 

gemeente Landerd met als doel de aankomende fusie te faciliteren. Hiervoor is budget in de begroting 

opgenomen. De komende jaren zal de strategie naar de toekomst van ICT worden bepaald, waarbij 

schaalvergroting belangrijk is, zowel kijkende naar de regio als landelijke ontwikkelingen.  

 

 

Programma 10. Bestuur en Ondersteuning 

 

Burgerparticipatie 

In reactie op de opmerkingen van Jong Uden over klachten met betrekking tot betrokkenheid bij 

burgerparticipatie bij herontwikkelingstrajecten hebben wij het standpunt dat burgerparticipatie toch 

een kwestie van maatwerk is. Wij zullen steeds alle belanghebbende betrekken in participatietrajecten, 

en stellen daarbij ieders rollen en de procedures daarvoor vast. Ieder project wordt na afloop 

geëvalueerd. Zoals wij eerder aangeven bij de beantwoording van de mondelinge vragen van D66 over 

het project herinrichting Marktstraat, gaan wij binnenkort in overleg met het gebiedsplatform. Met de 

fractie van de PvdA zijn wij het eens over de noodzaak van een proactief optreden als burgers met 

goede initiatieven komen die onze samenleving sterker maken. Dat zullen we ook in de toekomst 

blijven doen. We delen de mening van de fractie van Groen Links dat mooie initiatieven gefaciliteerd 

dienen te worden. Daarvoor is bijvoorbeeld het Uden Fonds opgericht, dat in handen van burgers is. De 

fractie van D66 vraagt naar de toolkit burgerparticipatie. Dit is een overzicht van methoden, materialen 

en middelen om burgerparticipatie op een goede manier vorm te geven. Op dit moment wordt gewerkt 
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aan een gezamenlijke werkwijze als het om burgerparticipatie gaat. We vertalen de Udense 

succesvoorbeelden en geleerde lessen naar een werkwijze voor de organisatie. We verwachten dat deze 

begin volgend jaar gereed is. Een nota van uitgangspunten maakt daar deel van uit. Wij delen de fractie 

van de PvdA mee dat eerdere initiatieven via het Testlab geëvalueerd zijn. De ervaringen worden benut 

bij nieuwe initiatieven. Deze fractie gaat ook in op een mogelijke burgerraad en burgerbegroting. Voor 

de begroting, die nu aan de orde is, zijn door burgers en maatschappelijke instellingen meer dan 80 

plannen en ideeën aangedragen, waarover de raad zich serieus gebogen heeft. Dit proces wordt 

geëvalueerd. De burgerbegroting kan daarbij uiteraard betrokken worden.  

Jong Uden noemt het in het coalitieprogramma opgenomen idee voor een jeugdgemeenteraad “een 
fantastisch initiatief wat verrassende en nuttige ideeën kan opleveren” en informeert naar de wijze 
waarop daaraan vorm gegeven zal worden. Wij zijn van plan te overleggen met de basisscholen naar 

animo voor dit initiatief. Wanneer één of meerdere scholen hierover mee ons mee willen denken kan 

begin volgend jaar het experiment vorm krijgen. 

 

Alle fracties gaan in de beleidsbeschouwingen in op het voorstel tot herindeling van de gemeenten 

Uden en Landerd. In de commissievergadering van afgelopen week is hierover uitgebreid gesproken en 

zijn de argumenten aan de orde gekomen. Ons college is blij met de steun voor het voorliggende 

voorstel. Wij rekenen erop dat de gemeenteraad met ons en met raad en college van Landerd zullen 

werken aan het draagvlak voor deze nieuwe gemeente. Via het in februari 2019 vast te stellen Plan van 

Aanpak zullen burgers, instellingen en ondernemingen uitgebreid betrokken gaan worden bij de visie 

op en vormgeving van de nieuwe gemeente. Onderdeel ervan zal ook zijn het ophalen van meningen 

over een nieuwe gemeente en de meerwaarde van een nieuwe, opgeschaalde gemeente ten opzichte 

van de bestaande twee gemeenten. In antwoord op de opmerkingen van de CDA-fractie delen wij mee 

dat ondernemers en bedrijfsleven hier uiteraard bij betrokken worden. Vorm ervan is onderwerp in het 

Plan van Aanpak.     

 

 

 

Communicatie 

Deze schriftelijke reactie wordt direct ter beschikking gesteld aan de leden van de raad. 

 

Vervolg 

Behandeling van de Programmabegroting 2019 vindt plaats op 8 november vanaf 15.00 uur tijdens de 

begrotingsraad.  

 

Bijlagen 

Geen. 

 

Uden, 6 november 2018 

Burgemeester en wethouders van Uden 

de secretaris de burgemeester 

  

  

  

      

     

drs. D. van Deurzen drs. H.A.G. Hellegers  
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